


Dogajanja v občini

V igrici je nastopil Medvoščan Jaka Jenko v vlogi 
ptička.

Zakaj je sneg za tremi hribi 
tako bel?

Otroci, ki obiskujejo šolo s prilagojenim 
programom, osnovno šolo Zavoda za uspo
sabljanje Janeza Levca v Ljubljani, so v 
torek, 16. januarja, v knjižnici na Sotočju, 
zaigrali v igrici z naslovom Zakaj je sneg za 
tremi hribi tako bel.

Polurna predstava je od igralcev zahtevala 
veliko napora, v zadnjem mesecu so se 
morali pripravljati skoraj vsak dan. Glavne 
vloge so zaigrali trije; dva otroka in njihova 
vzgojiteljica Andreja Munih, ostali otroci 
pa so imeli nekoliko lažje vloge. Povedali so 
kratek stavek ali pa neverbalno nastopali. 
Kljub skrbnim pripravam pa se je zgodilo 
to, kar se nemalokrat zgodi tudi na ostalih 
predstavah: eden izmed igralcev je pozabil, 
kaj mora storiti. Za trenutek je bilo občutili 
malce napetosti, vendar so se otroci hitro 
znašli in izpeljali igrico uspešno do konca. 
Za svoj trud so bili poplačani z velikim 
aplavzom.

Sedaj bodo pustili zimo za sabo in se lotili 
priprav na novo predstavo, v kateri bodo 
nastopali v vlogah živali in nekoliko težjih 
vlogah, kot so vloge dežja, snega in sonca.

SOTOČJE (ISSN 1580 -0547) je priloga 
Gorenjskega glasa o občini Medvode. Pri
logo pripravlja Gorenjski glas s sodelavci 
(Silvana Knok, Jože Jarc, Boris Primožič, 
Franci Rozman), odgovorna urednica 
Leopoldi na Bogataj, glavni urednik za 
priloge Andrej Žalar. Priprava za tisk: 
Media Art, d.o.o. Tisk: Tiskarna KARA, 
d.o.o., Senično, Križe. SOTOČJE številka 
1 je priloga 9. številke Gorenjskega glasa, 
2. februarja 2001, dobijo pa jo vsa gospo
dinjstva v občini Medvode brezplačno 
Slika na naslovnici: Igrica za otroke v med- 
voški knjižnici, ki so jo sredi januarja 
zaigrali otroci osnovne šole Zavoda za us
posabljanje Janeza Levca v Ljubljani.

17. seja občinskega sveta

Kršitev lani ni bilo
Poročilo nadzornega odbora, urbanistična rešitev za igrišče za golf, 

osnutki in predlogi odlokov...
18. decembra seje občinski svet sestal na 17. 
in hkrati zadnji seji v letu 2000. Svetniki so 
odločali in sprejemali sklepe precej umir
jeno. Nekaj več so nekateri izmed njih kljub 
vsemu pričakovali od poročila nadzornega 
odbora, ki kršitev pri izvajanju proračuna 
in delu občinske uprave ter drugih porabni
kov proračunskih sredstev ni zaznal.

Svetnikov, predvsem iz vrst opozicije, niso 
zadovoljile ugotovitve nadzornega odbora gle
de povračila plače, ki ga je posredno, po ugo
tovitvah računskega sodišča, dolžan opraviti 
župan Stanislav Žagar, niti jih ni zadovoljila 
odločitev nadzornega odbora, da bo problema
tiko nekdanjega sekretarja občinskega sveta 
Janeza Brezovca obravnaval šele po zaključku 
postopkov na pristojnih sodiščih. Svetniki so 
namreč izrazili bojazen, da bo sodišče po dol
gotrajnem postopku razsodilo v prid tožnika, 
in da bo občina Medvode prisiljena plačati vi
soko ceno za morda sporno odločitve o preki
nitvi delavnega razmerja izpred dveh let.

Občinski svet je v nadaljevanju dal svoje so
glasje urbanistični rešitvi za izgradnjo igrišča 
za golf z 18 igralnimi polji, katerega investitor 
bo družina Lazarini. Predsednik odbora za ure
janje prostora in ekologijo Janez Burgar je 
želel to razpravo sicer umakniti z dnevnega 
reda, dokler ne bo natančno opredeljeno stanje 
dveh javnih poti, ki sedaj potekajo po tem 
zemljišču, in dokler ne bodo rešena tudi neka
tera ostala vprašanja, med katerimi je tudi pro
metna varnost, saj načrtovano igrišče za golf

razpolavlja lokalna cesta Vi krče - Smlednik. 
Kljub vsemu so ostali svetniki menili, da niso 
pristojni za podajanje strokovnih ugotovitev. 
Urbanistična rešitev je namreč le strokovna 
podlaga za lokacijsko dokumentacijo, ki bo v 
veliki meri odvisna od pogojev, ki jih bodo dali 
zakonsko predpisani soglasodajalci in jih bo 
moral investitor upoštevati, če bo želel prido
biti gradbeno dovoljenje.

Svetniki so sprejeli tudi predlog odloka o 
povprečni gradbeni ceni stanovanj, ki je po no
vem 136 tisoč tolarjev za kvadratni meter ko
ristne stanovanjske površine, določili so ceno 
za stavbno zemljišče in povprečne stroške ko
munalnega urejanja stavbnih zemljišč. Ker so 
se v dveh letih pokazale določene pomankljL 
vosti odloka o pomožnih objektih v občffitj 
Medvode, so svetniki potrdili osnutek njegovin 
sprememb in dopolnitev. Ta sedaj predvideva 
gradnjo le na priglasitev del naprimer tudi za 
čebelnjake, pokrita zbirna mesta za komunalne 
odpadke, nadstreške, vetrolove in kori taste si
lose pri kmetijskih objektih.

Občinski svet je na 16. in 17. seji v me
secu decembru sklenil, da pomaga 
občinama, ki sta bili prizadeti v katas
trofalnih jesenskih poplavah; 2 milijo- 
nona tolarjev iz proračunskih rezerv se 
namenja občini Bovec in milijon občini 
Solčava.

Knjižnica Medvode

Samostojna še ena ustanova
Če bi imeli samostojno knjižnico, bi jih to na leto veljalo približno

2,5 milijona več.
Mcdvoška knjižnica je sestavni del knjižnice 
Šiška s sedežem v Ljubljani, zato je Mestna 
občina Ljubljana vse do sedaj krila stroške 
zaposlenih tudi v tej ustanovi. Po novem pa 
tega ne želi več. Zato se je moral občinski 
svet Občine Medvode na 17. seji odločiti za 
soustanoviteljstvo z Mestno občino Ljub
ljana ali za osamosvojitev tudi te ustanove.

Knjižničarsko dejavnost urejata dva zakona; 
Zakon o uresničevanju javnega interesa na 
področju kulture, ki ureja ustanavljanje javnih 
zavodov, in Zakon o knjižničarstvu, ki ureja 
področje dejavnosti, in še ni usklajen z novo 
zakonodajo. Da pa je zmeda še večja. Zakon o 
uresničevanju javnega interesa določa, da 
morajo ustanovitelji kulturnih zavodov v enem 
letu od sprejetja Nacionalnega kulturnega pro
grama, ki ga še ni, uskladiti ustanovitvene akte 
z novim zakonom. Za ustanovitev knjižnice je 
poleg zakonskih določil pomemben še Pravil
nik o strokovnih in tehničnih pogojih za za
četek dela knjižnic ter normativi in standardi. 
Iz dejanskega stanja v Knjižnici Medvode gre

razbrati, da ta izpolnjuje pogoje za samostoj
nost.

Izračun kaže, da bi nas samostojnost, po 
trenutnem in nepopolnem izračunu, letno stala 
približno 2,5 milijona več. Toliko sredstev bo 
namreč potrebno zagotoviti za popolno plačo 
direktorja. V primeru soustanoviteljstva pa naj 
bi naša občina krila 17 odstotkov plač tistih 
delavcev, ki opravljajo dela v matični ustanovi 
tudi za našo knjižnico. V obeh primerih (če bi 
bila občina Medvode edini ustanovitelj ali 
soustanovitelj) pa so potrebna enaka sredstva 
za kritje materialnih stroškov, stroškov nakupa 
knjižničnega gradiva in investicijskega 
vzdrževanja.

Že v letošnjem letu je v la namen potrebno 
zagotoviti 44 milijonov tolarjev. Odločitev za 
samostojnost, ki so jo na koncu svetniki spre
jeli kot morda boljšo alternativo v sicer precej 
uravnoteženi ponudbi, je bila težja kot pri 
drugih ustanovah tudi zato, ker je bilo 
dosedanje delovanje knjižnice Šiška zelo 
naklonjeno tudi knjižnici Medvode.
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PREDPRUAVA
ZA VPIS V GLASBENO ŠOLO ŠOLSKO LETO 2001/02

Predmet razred Nauk o glasbi - razred

&---------------------------------------
Priimek in ime učenca-ke

Rojstni podatki
datum kraj

občina

Bivališče
naslov občina

poštna številka in pošta

Oče ali mati Priimek in ime: telefon:

, dne podpis staršev

Spoštovani starši!

Občina Medvode se že dalj časa trudi, da bi razširila Glasbeno šolo, povečala število vpisanih učencev in 
razširila ponudbo inštrumentov. S tako širitvijo bi si odprli pot do samostojne glasbene šole. Raziskave so 
pokazale, da je zanimanje otrok za učenje večje, kot so trenutne zmogljivosti Oddelka glasbene šole v 
Medvodah. Radi bi omogočili glasbeno izobraževanje v domači občini vsem učencem, ki so sposobni in si 
želijo takega izobraževanja.

Z glasbenimi predstavitvami bi radi vzbudili zanimanje za tovrstno izobraževanje, s predprijavo pa bi radi 
ugotovili tudi število kandidatov za vpis. Če bo kandidatov dovolj, bomo začeli postopek za ustanovitev 
samostojne glasbene šole, kamor se bodo vaši otroci lahko vpisali po ustaljenem postopku (sprejemni 
preizkus) za vpis v glasbene šole.

Izpolnjene p red prijave pošljite na naslov:

Občina Medvode 
Za glasbeno šolo 
Cesta komandanta Staneta 12 
1215 Medvode
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Kanalizacija Verje - Zg. Pirniče

Kanalizacija marca, cesta konec leta?
V osnutku proračuna 59 milijonov za kanalizacijo, 21 milijonov za obnovo vodovoda in prestavitev

električne napeljave - obeta se fazna izgradnja.

V ponedeljek, 8. januarja, je gradbeno pod
jetje SCT začelo z izgradnjo meteorne in fe
kalne kanalizacije na relaciji od gostilne 
Kralj do gostilne Mihovec v Pirničah. Dela 
naj bi predvidoma zaključilo v 38 delovnih 
dnevih oziroma do sredine marca. Do ta
krat je predvidena tudi popolna zapora ces
ta Medvode - Vikrče na tem odseku.

Zakaj se z deli ni začelo že prej, je več razlo
gov, med katerimi je najbolj tchlcn la, da biro
kratski mlini meljejo le počasi, zato je bila pot 
do gradbenega dovoljenja menda daljša od 
predvidene. Do manjšega zapleta je prišlo še 

_jiri izbiri izvajalca, saj se je na razpis odzvalo 
(pPlar 11 primernih podjetij. Oči na je izbrala 

gradbeno podjetje SCT, ki ni bilo najugodnejše 
po finančni plati, vendar najbolje opremljeno. 
Ker se je postopek izbire izvajalca zavlekel 
krepko v konec minulega leta, so se odločili, 
da je za krajane bolj prijazno, da z deli začno 
šele po novoletnih praznikih.

Vodja oddelka za javne gospodarske službe

Zazidalni načrt za naselje Zbiljski gaj pred
videva odvajanje fekalnih odpadnih voda iz 
stanovanjskih objektov v kanalizacijo, ki naj 
bi potekala po cestah in sc priključila na 
zbirni kanal ob regionalni cesti. Tako kot je 

Z^adalje zapisano v zazidalnem načrtu, naj 
'"■‘fti sc ta priključil na obstoječe javno kana

lizacijsko omrežje v jašku na Donovi cesti. 
Primarni vod naj bi bil dimenzioniran tudi 
za priključitev naselij Na klancu, Žeje in 
Zbilje.

Kot je povedal Borut Rezar, predstavnik in
vestitorja, ki bo poskrbel za izgradnjo pri
marnega voda, trenutno rešujejo problematiko 
z greznicami, saj so morali pridobiti novo so
glasje za prekop cestišča. Projekt izdelave pri
marne kanalizacije je bil namreč odvisen od

občine Medvode, Franci Jeraj, ne predvideva 
nobenih tehničnih težav, saj naj hi bil teren, 
tudi po izkušnjah samih krajanov, primeren za 
izkop. Lahko pa se pojavijo težave subjektivne 
narave, kajti v času izgradnje kanalizacije 
bodo krajani imeli delno oviran dostop do svo
jih domov. Za lokalno prebivalstvo je obvoz 
urejen po javnih poteh po polju, vendar le za 
osebna in lahka dostavna vozila, medtem ko je 
ves ostali promet preusmerjen na obvoz skozi 
naselja Zbilje, Smlednik in Vikrče. Izvajalec 
del je prebivalce dolžan obveščati tudi o tem, 
kdaj dostop z vozili do doma sploh ne bo 
mogoč.

V osnutku proračuna za letošnje leto je za iz
gradnjo kanalizacije predvidenih 59 milijonov 
tolarjev in še nadaljnjih 21 milijonov za obno
vo vodovoda in izdelavo kanala za električno 
napeljavo. Že pri sprejemanju osnutka so 
občinski svetniki izkazali veliko voljo, da bi že 
letos namenili določena sredstva tudi za zak
ljuček naložbe; za prestavitev ostalih komunal-

sprememb projekta krožišče Na klancu. Glede 
na to, daje novo soglasje pridobljeno, naj bi se 
gradnja v kratkem začela in do aprila tudi za
ključila.

KS Medvode-center je že ob javni razgrnitvi 
zazidalnega načrta imela precej pripomb na 
načrtovano rešitev, saj obstoječa javna kana
lizacija na Donovi cesti ni dimenzionirana v ta 
namen. Že pred dvema letoma je zato orga
nizirala dva gradbena odbora; enega za naselje 
Na klancu in drugega za Čarmanovo ulico 
oziroma naselje ob medvoški hidroelektrarni in 
to z namenom, da s kanalizacijo opremijo tudi 
to območje, ki bo sicer izvzeto. Javno podjetje 
VO-KA je že pred časom obljubilo celostno 
rešitev tudi za Čarmanovo ulico, vendar jo vod
stvo krajevne skupnosti še vedno pričakuje.

nih vodov, razširitev in asfaltiranje cestišča ter 
načrtovanega pločnika. Kljub temu da z neka
terimi lastniki zemljišč ob cesti še vedno pote
kajo pogovori, Franci Jeraj upa, da bodo ti 
zaključeni že v kratkem. Če bodo torej svetni
ki svojo voljo uresničili v letošnjem proračunu, 
bi lahko asfalt položili že konec tega oziroma 
v začetku prihodnjega leta. Tako bi bil ures
ničeno 20-letno pričakovanje prebivalcev KS 
Pirniče.

Gradbišče je samevalo le 
začasno

Kljub temu da je gradbišče dober mesec 
samevalo, naj hi se dela že nadaljevala. Ra
zlog za odmor so bili menda le kolektivni 
ponovoletni dopusti zaposlenih. Že v prej
šnji številki Sotočja smo zapisali, da bo iz
vajalec del (SCT) položil še približno 700 
metrov primarnega voda kanalizacije na 
relaciji Goričane - Rakovnik - Sora do reke 
Ločnice. Potrebna sredstva v višini 20 mili
jonov tolarjev so bila zagotovljena že v 
lanskem proračunu. Preden se bodo dela 
nadaljevala proti Sori, je potrebno razrešiti 
še nekatera prostorska vprašanja povezana s 
cesto, mostom in križiščem pred vasjo, kar 
naj hi se zgodilo še v letošnjem letu. Nada
ljevanje del je, tako kot celotna izgradnja 
sekundarnega kanalizacijskega omrežja, 
odvisna predvsem od denarnih sredstev. 
Občina Medvode namreč še vedno išče naj
primernejšo obliko financiranja. Najbližje ji 
je model občine Kranjska Gora, ki je 
poiskala soinvestitorja.

Predstavniki oddelka za gospodarske 
javne službe Občine Medvode z veseljem 
ugotavljajo, da obstaja možnost, da bi se še 
letos odprlo tudi novo gradbišče na relaciji 
Preska - Vaše - Goričane, saj je potrebno 
obnoviti cestišče, velik interes pa je pokaza
lo tudi podjetje Enegetika, ki želi na tem po
dročju čimprej položiti plinovod.

NOVO V PRINIČAH!

!JC!K5

Kozmetika in Pedikura
Karolina Treinen. s.p.

Zg. Pirniče 2

Termine sprejemam po tel.: 
01/362 32 26

Naselje Zbiljski gaj

Namesto kanalizacije - začasno greznice
Prvi kupci hiš so se že naselili, kanalizacije pa še ni. Začasna rešitev -

do aprila - so greznice.
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Cesta Narobe - Bukovšek

Asfalt do zadnje hiše v dolini
Še zadnji kilometer asfalta in zaključen je projekt, ki so ga začeli pred tridesetimi leti s prvim asfaltiranim

kilometrom ceste od Seničicc proti Golemu brdu.
20. januarja sta župan občine Medvode Sta
nislav Žagar in predsednik gradbenega od
bora Lojze Narobe prerezala slavnostni 
trak prek zadnjega kilometra asfalta v KS 
Seničiča - Colo brdo, ki vodi do zadnjih hiš 
v "Bahnem dolu” kot domačini imenujejo ta 
del doline. Za blagoslov in priprošnjo za 
čimbolj varno uporabo ceste je poskrbel 
preški župnik Franci Klopčič.

To, kar je za nekatere, ob vseh kilometrih

Če je volja, se da krajevnoskupniški projekt 
"zasfaltirati" tudi v dobrem letu.

Zadnji asfalt v letu 2000
Čeprav so bila v lanskem letu predvidena 

le zemeljska dela na javni poti Žoger - 
Belec v KS Katarina, je bil to edini "kra
jevnoskupniški” projekt, ki je bil nadgrajen, 
saj je tik pred koncem leta dobil še asfalt. 
Večji dež in morebitna zima s snegom bi 
namreč še dodatno izničila že opravljeno 
delo.

Deset uporabnikov te poti se je orga
niziralo v odbor šele pred dobrim letom in 
pol. Ker pa so sami izpolnili svoj del ob
veznosti; vključno s pripravo projekta, last
nim delom, zemljiščem in denarnimi sred
stvi, so naleteli tudi na dober odziv, tako v 
okviru krajevne skupnosti kot tudi v občin
ski upravi. Projekt je v celoti ocenjen na 7 
milijonov tolarjev in je financiran po načelu 
"tolar na tolar”. Asfaltno prevleko je cesta 
dobila tik pred koncem minulega leta (20. 
decembra), ko so bile vremenske razmere 
bistveno slabše kot v začetku letošnjega 
leta. Toda, kdo bi to vedel.

makadama, "le” kilometer novega asfalta na še 
eni izmed krajevnoskupniških poti, je za kraja
ne KS Seničiča - Golo brdo zaključek 30 let 
trajajočega projekta; asfaltiranje ceste od Se- 
ničice do zadnjih hiš v dolini. Prvi kilometer 
asfalta je bil namreč položen že leta 1968, 
zadnji pa tik pred koncem minulega leta. Kra
jani so se sicer dogovorili, da se cesta skozi do
lino asfaltira postopno, vendar sta večno po
manjkanje finančnih sredstev in nenaklonjene 
naravne danosti (plazovit teren), njihove bolj 
smele načrte spreminjale iz leta v leto. Na nji
hovo srečo je bil zaključni projekt lani v 
občinskem proračunu, skupaj z obnovo mostu 
pri Zdešarju, opredeljen za prednostnega in 
zanj namenjenih 10 milijonov tolarjev. Že sicer 
je zadnji kilometer asfalta za prebivalce dese

tih hiš, kolikor jih je razporejenih ob dveh kra
kih ceste, pomenil ne le veliko delovnih ur, po
trebnih za opravljanje ročnega dela in urejanje 
odvodnjavanja ter brežin, temveč tudi denarni 
vložek v višini 315 tisoč tolarjev za vsako 
gospodinjstvo. Kot je ob tej priložnosti omeni, 
eden izmed njih, je v tem času, ko so bili na 
cesti z lopato v rokah, med njimi vladala veli
ka sloga. Asfalt in avtomobili, ki sosede ob 
redko naseljeni cesti radi spremenijo le v bežne 
znance, sta jih v tem primeru zbližali. Zato je 
bilo tudi družabno srečanje ob dobro opravlje
nem delu na kmetiji Bukovškovih toliko bolj 
prijetno. Vodstvo krajevne skupnosti pa že 
načrtuje ureditev in asfaltiranje še dveh kilo
metrov makadamskih poti, ki se vijejo po Go
lem brdu.

Vodovod Belo

Še eno zajetje za neoporečno pitno vodo
V starih vodovodnih sistemih ni vode ali pa je ta oporečna - voda iz 

novega vodovoda pa še vedno ni pritekla za vse.

Če bi o novem vodovodu na Belem poročali 
pred tremi meseci, bi bila novica precej 
vesela, saj so bili opravljeni prvi hišni pri
klopi. Če bi o njem poročali pred dobrima 
dvema mesecema, bi bila novica precej bolj 
žalostna. Taka, kot smo jih ob pisanju o 
novem vodovodu na Belem že vajeni...

Ko je bilo zgrajeno prvih petnajst hišnih 
priklopov na nov vodovodni sistem, je opra
vljena analiza vode namreč pokazala, da ta ne 
ustreza zahtevani kvaliteti. Kot možnega kriv
ca za oporečno vodo so določili odplake z 
makadamske ceste, saj je zajetje novega 
vodovoda zgrajeno le nekaj metrov pod njo.

Zato so v neposredni bližini že prej zgrajene
ga sistema, tik nad cesto, poiskali z vodo bo
gati izvir in ga zajezili v novem zajetju. 
Bodoči upravitelj vodovoda Vodovod Kranj je 
zgornje zajetje s cevjo povezal s spodnjim in 
tako preprečil udor oporečne vode v nov 
vodovodni sistem.

Krajani, tako kot so to že vajeni, pitno vodo 
do hiš vozijo s cisternami, jo nosijo s kanglami 
ali pa si pomagajo še na kakšen (pre)večkrat 
preverjen način. Upajo, da je bila tokratna 
težava zadnja v nizu, ki spremlja gradnjo 
vodovoda Belo. Ta do zaključka potrebuje še 
marsikaj. Izgradnja hišnih priključkov se bo

nadaljevala takoj, ko ho to vreme dopuščalo 
oziroma po zmrzali. Temu sledijo še oslalr 
dela, kot so geodetske meritve objektov, vpis v 
zemljiško knjigo, ureditev dostopnih poli do 
objektov, izpolnitev obveznosti do lastnikov 
zemljišč, zaščita varstvenih pasov in orga
niziranje požarne varnosti ter civilne zaščite. 
To so dela, ki bi jih bilo potrebno opraviti tudi 
za vodovod na Topolu, ki je že nekaj let v 
uporabi.

(gjanez
(cStarman

IZDELOVANJE 
GOSTINSKE OPREME

1215 Medvode,
Golo brdo 23a 

tel.: 01/3612 866
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Aktualno
Medicina dela pri nas

Razen azbestoze, poklicnih bolezni ni...
Štirje primeri azbestoze, drugih posebnih bolezenskih stanj v medvoških podjetjih ni zaznati

Na seznamu, ki ga je morda že povozil čas, 
je trenutno zapisanih 46 poklienih boleznih. 
Zakonodaja tudi natančno določa precej za
pleten postopek dokazovanja, da je neka 
motnja zdravstvenega stanja oziroma bole
zen neposredno povezana z delom, ki ga de
lavce ali delavka opravlja.

"Ljudje naprimer težko razumejo, da boleči
na v križu, ki je najbolj pogosta zdravstvena 
težava pri fizičnih delavcih, ne more biti 
obravnavana kot poklicna bolezen. Fiziološki 
proces je namreč, da ljudje s starostjo oboleva
mo in nas hrbtenica boli tudi, če ne bi oprav
ljali določenega dela. Težko je namreč dokaza
ti, da bolečine v križu niso le posledica stara
nja človeka ali popoldanskega dela doma," 

mravi dr. Jelka Premelč, ki v ZD Medvode po- 
'iriva področje medicine dela in opravlja ob
vezne zdravniške preglede delavcev v med
voških podjetjih. "Država je z "azbestnim” za
konom še najbolje uredila področje azbestoze 
kot poklicne bolezni. Glede na vse strokovne 
podlage, ugotavljamo, da imamo zaenkrat tri 
delavce z azbestozo, ki imajo priznano poklic

no bolezen in so bili 
obravnavani v skladu z 
veljavno zakonodajo.
Še enega izmed obole
lih s priznano poklicno 
boleznijo, pa trenutno 
obravnava Inštitut za 
medicino dela. Pričako
vali smo večje število 
primerov azbestoze, res 
pa je, da je študija 
izpred desetih let pokazala, da so se prav vsi 
delavci, ki so v Donitu delali z azbestom od sa
mega začetka leta 1946, zaradi različnih vzro
kov predčasno invalidsko upokojili. Kakšen 
primer azbestoze lahko pričakujemo še v na
daljnjih dvajsetih in več letih. Med zaposleni
mi v ostalih medvoških tovarnah ni posebnih 
bolezenskih stanj, ki bi jih lahko obravnavali 
kot poklicne bolezni. Resje, da imajo delavci, 
ki opravljajo večizmensko delo, več težav z 
želodcem, prekomernim izločanjem kisline in 
motnjami v spanju. Kljub temu naprimer rane 
na želodcu ne moremo obravnavati kot poklic

no bolezen. Dejstvo je tudi, da imajo delavci v 
podjetjih, kjer je v zraku več dražečih hlapov 
in topil, več težav s sluznico, kašljem, vnetim 
žrelom in očmi. Vendar tudi teh težav ne 
obravnavamo kot poklicne bolezni, če jih ne 
moremo neposredne povezati le z alergenom 
na delovnem mestu.”

Testiranja tudi kažejo, da se je sicer povečalo 
število alergij, le da so običajno povezane s 
pršicami, hišnim in cvetnim prahom - torej z 
življenjskim in zelo redko z delovnim okoljem. 
Redni zdravniški pregledi v medvoških podje- 
tih kažejo na veliko večjo povezanost bolezen
skega stanja delavca s procesom staranja oziro
ma z njegovimi življenjskimi navadami kot pa z 
delom, ki ga opravlja na delovnem mestu.

"Osebno torej ne bi krivila toksikologije, ki 
jo vidimo na delovnih mestih. Problem je vse 
tisto, kar ne vidimo; kaj se dogaja z odpadki, 
izpusti v vode, izpuhi v zrak. Tega pregleda 
zdravstveni delavci pravzaprav nimamo," je še 
enega izmed problemov naše občine izpostavi
la dr. Premelčeva, ki (mimogrede) stanuje v 
Medvodah.

dr. Jelka Premelč

Zakonodaja prepoveduje

Konec azbestne proizvodnje 
tudi v Medvodah

Dvom, ali azbestno proizvodnjo ukiniti ali jo pod 
strogim nadzorom ohraniti, seje v Sloveniji zaključila 

s popolno ukinitvijo proizvodnje in prodaje 
azbestnih izdelkov.

Konec leta 1996 je bil sprejet Zakon o prepovedi proizvodnje in 
, prometa z azbestnimi izdelki ter o zagotovitvi sredstev za pre- 

^j| strukturiranje azbestne proizvodnje v neazbestno. Zakon je bil 
pisan predvsem na kožo gospodarske družbe Salonit Anhovo, 
skozi stranska vrata pa sc je k njegovemu oblikovanju pridružila 
tudi družba Donit Tesnit, kjer je bila z letom 2001 ukinjena 
proizvodnja azbestnih izdelkov.

Problem azbesta je predmet dolgoletnih razprav, predvsem potem, 
ko so raziskave pokazale nedvoumno povezavo med vdihavanjem 
azbestnega prahu in azbestoze ter pljučnim rakom. Družbi Donit Tes
nit, v kateri zatrjujejo, da "čistega primera" azbestoze med zaposle
nimi niso zasledili, je država odvzela predvsem breme predčasnega 
upokojevanja. Zakon namreč omogoča upokojevanje pod ugodnejšimi 
pogoji v primeru, če delavke do konca leta 2003 dopolnijo 45 let in 
imajo najmanj 25 let delovne dobe, in če delavci dopolnijo 50 let in 
imajo najmanj 28 let delovne dobe, in so vsaj deset let delali 
neposredno v prostorih za proizvodnjo azbestnih izdelkov. Pod delno 
ugodnejšimi pogoji se lahko upokojijo tudi ostali delavci, ki so vsaj 20 
let delali v podjetju, kjer je potekala tovrstna proizvodnja. Do konca 
leta 2000 se je v družbi Donit Tesnit po tem zakonu že upokojilo 30 
delavcev, v prihodnjih treh letih pa naj bi se jih še 15. Z ukinitvijo 
azbestne proizvodnje se je količinska proizvodnja zmanjšala za 40 
odstotkov, s tem pa so se zmanjšale tudi potrebe po troizmenskem 
delu in številu zaposlenih.

Vodstvo podjetja verjame, da jim bo uspelo ohraniti svojo 
konkurenčnost tudi na brezazbestnem področju, kjer azbest 
nadomeščajo z bistveno dražjimi in manj kvalitetnimi materiali, kot 
so kevler, grafit, steklena vlakna ali celuloza. Glede na to, da ostale

države (tudi znotraj same ES), niso tako strogo omejile področja rav
nanja z azbestom, je družba Donit Tesnit za izdelavo azbestnih mate
rialov, pod njihovo blagovno znamko, že poiskal partnerja v Indiji. 
Lani je postala tudi skoraj 100-odstotna lastnica nekdanje Donitovc 
družbe Tovarne industrijskih tesnil Trebnje, v ZDA pa je ustanovila 
novo družbo Donit USA, katere namen je za trikrat povečati njeno 
prisotnost na tem tržišču.

Akcija za ultrazvočno napravo

Zbrali že več kot tri milijone
Do konca januarja zbrali 3.080.000,00 SIT. Akcija bo 

potekala še mesec dni.
Konec minulega leta so župan Občine Medvode Stanislav Žagar, 
v.d. direktorice ZD Medvode Vida Šuštaršič Bregar in predsednik 
Ljubljanskega društva za boj proti raku primarij Jurij Us podpisali 
pismo, ki so ga skupaj s položnico priložili v zadnjo številko našega 
glasila. Občani so dobro sprejeli prošnjo za pomoč pri nakupu ul
trazvočne naprave in zbrali že več kot 3 milijone tolarjev.

Sredstva, ki jih ima nu razpolago ZD Medvode in sredstva, ki jih bo 
prispevala Občina Medvode (skupaj 11 milijonov tolarjev), ne 
zadoščajo za nakup diagnostične aparature, katere vrednost je ocenje
na na 16 milijonov tolarjev. Ljubljansko društvo za boj proti raku je 
začelo z zbiranjem sredstev, saj si brez ultrazvočne naprave sodobne
ga dispanzerja za žene in zdravstvenega doma nasploh ne moremo 
več predstavljati; tako za zgodnje odkrivanje raka in spremljanje 
nosečnosti, kot tudi za ostale ultrazvočne preglede kot naprimer pre
gled kolkov pri novorojencih. Vse te storitve moramo Medvoščani 
sedaj opravljati v sosednjih zdravstvenih ustanovah. Že do konca 
minulega leta se je prošnji za pomoč odzvalo več kot 70 darovalcev. 
Kako obsežen pa je spisek darovalcev konec januarja in kako bo 
akcija uspevala tudi v prihodnje, lahko spremljate na oglasni deski v 
ZD Medvode. Akcija bo potekala vse do konca februarja.

Vsem darovalkam in darovalcem najlepša hvala! Vse tiste, ki bi to 
želeli še postati, pa morda niste prejeli položnice z izpisanimi številka
mi računa, obveščamo, da jo še vedno lahko prejmete v ZD Medvode. 
Vse tiste, ki ste že namenili sredstva in niste navedeni na seznamu 
darovalcev, prosimo, da fotokopijo plačila posredujete Ljubljanskemu 
društvu za hoj proti raku, TV Medvode ali ZD Medvode.
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Kraji in ljudje
Strojanovi iz Zg. Pirnič

V vsak slovenski dom: vezenje
In televizija

Ko gledate nacionalno televizijo, se lahko zgodi, da spremljate delo treh Strojanovih. Če hi vam košček
pogleda zakrival še vogal lanenega prtička s križci...

Da njihova družina ni nič posebnega, da je 
takih še na tisoče, je večkrat ponovila gospa 
Rozalija in dodala še, daje ves čas upala, da 
ho mož Janez pozabil na dano nam obljubo, 
češ naj le pridemo na obisk: ”Če že hočete.” 
”No ja, če pa ste že prišli, boste najbrž več 
pozornosti namenili Janezu,” je bi še en 
njen poskus, kot da bo zdaj zdaj odšla nazaj 
v kuhinjo pripravljat večerjo. Gospod Janez 
ni bil nič manj skromen, ko je dejal, da je 
ves čas pričakoval, da bo v "velikem planu” 
žena Rozalija.

Morda so res čisto povprečna družina; ata 
Janez, mama Rozalija, dva odrasla sinova Rok 
in Boštjan ter hči Mojca tik pred polnoletnos
tjo. Torej povprečna družina, če le odmislimo 
navdušenje, s katerim je Janez opisal svojih 30 
let na RTV Slovenija in nestrpnost, ko se je ura 
bližala pol osmi uri zvečer, ko je na sporedu 
osrednji dnevnik. ”0, ja vse nas je že naučil 
drugače gledati televizijo,” pravi Rozalija, ki 
se iznad povprečja dvigne takoj, ko spregovori

o ohranjanju pristne slovenske etnološke 
dediščine in domače obrti, kamor sodijo tudi 
njeni križci na lanenem platnu.

Štirikilometrski kompromis
Naredila sta kompromis. Vsak je popustil za 

štiri kilometre in ustvarila sta si dom v 
Pirničah. Janez iz Smlednika je Rozalijo iz 
Tacna spoznal na lokalnem avtobusu, ki na 
njuno žalost še vedno vozi na tej isti progi in to 
še vedno prav tako poredko, da vedno nove ge
neracije mladih Pirničanov sili v avtoštop. Da 
so slabe avtobusne povezave skorajda edina 
šibka točka sicer skorajda popolnih Pirnič, 
pravi Rozalija ali Rozi ali Rozina (kakor za 
koga) ali pa Oka (kakor za Janeza). Tik pred 
kratkim sta praznovala trideset let, odkar sta se 
vzela. Janez je v našem pogovoru, kar tako na 
hitro, opravil z obdobjem svojega življenja 
"pred Rozalijo”. Kljub temu da se je v svojih 
"mladinskih” letih ukvarjal z marsičim; z no
gometom, dvigovanjem uteži, boksom in celo

z igranjem kitare. "Vo
lja do igranja bas kitare 
je bila veliko večja od 
posluha. Kmalu smo 
zaključili. Moč in širo
ka ramena pa so bila za 
mlade fante takrat sila 
pomembna in potrebna 
za na vaške veselice.
Veliko fantov iz našega 
kraja nas je treniralo v 
medvoškem Partizanu.
Kar dobri smo bili v 
slovenskem merilu, za 
kaj več pa je že zmanj
kalo denarja,” je za
mahnil z roko, češ da za 
na olimpiado ali svetov
no prvenstvo že niso 
bili. Tako na hitro je 
opravil s tistim obdob
jem, ki bi ga njegova 
žena bržkone poimenovala obdobje "pred tele
vizijo”. Sledilo je 30-lctno obdobje "na televi
ziji”. Toliko let je namreč Janez zaposlen na 
RTV Slovenija.

Vsak TV prenos je zgodba zase
Z dokončano elektrotehnično srednjo šolo na 

Vegovi in s kratkimi poskusi nadaljnjega 
šolanja se je Janezovo uradno šolanje prvič 
zaključilo pred 30 leti, dodatno izobraževanje 
in pridobivanje strokovnih znanj pa pravzapra’ | 
nikoli. Lani je še diplomiral in to pri svojih 51- 
tih, ko bi večini od svojih študijskih kolegov 
lahko bil že oče. Pravi, da ne razume tiste, ki 
menijo, da jim dodatno izobraževanje ni po
trebno, pa čeprav jim do "penzije” manjka le 
še kakšno leto. Njegova prva, in po vsej verjet
nosti, tudi zadnja služba je na RTVS. "Izziv je 
stalen. Pripadam generaciji, ki je doživela vse 
velike spremembe; prehod iz črno-bele v barv
no in iz analogne v digitalno tehniko. Obvlada
ti moraš teorijo, zato je v moji bližini vedno 
kakšna strokovna literatura, in jo prenesti v 
prakso. Če so nekoč lahko napovedovali razvoj 
za pet let naprej, ga sedaj ni junaka, ki bi ga za 
eno leto,” pravi Janez, žena pa bolj natančno 
pove, da je bil najmlajši tehnični vodja na na
cionalni televiziji doslej. "Res sem ponosen na 
plaketo RTVS za zasluge, ki sem jo, kot eden 
najmlajših, prejel leta 1989”.

Danes opravlja delo koordinatorja oziroma 
poskrbeti mora za tehnično realizacijo posa
meznih projektov; takih, kot je naprimer 
letošnja Pokljuka s 26 kamerami na terenu. V 
spominu mu je ostal prenos moškega smuka na 
olimpijadi v Sarajevu leta 1984, številna sve
tovna prvenstva, sodelovanje s tujimi telcvi-
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Na obisku pri Janezu in Rozaliji Strojan.

zijskimi družbami... "Večkrat smo prav Slo- 
^^venci dokazali, da morda res nismo najboljši v 
LjSeoriji, da pa imamo veliko izkušenj in se do

bro znajdemo v različnih pogojih dela. Pri te
levizijskem prenosu namreč nisi odvisen le od 
sebe, svojega znanja in dela, temveč od kopice 
različnih dejavnikov, tudi vremena...” Da je 
zanj vsak prenos zgodba zase, pravi tudi Roza
lija, Janez pa še doda, da je z vsakim tudi 
kakšno leto starejši.

Eni so ”hardware” drugi ”software”
"Jaz sem bolj "hardvvare”. Rok in Boštjan pa 

sta bolj "softvvare”, nadaljuje Janez v računal
niškem žargonu, češ da sam še kakšno stvar 
"zalota”, medtem ko sta oba sinova bolj umet
niški duši, predvsem Boštjan, ki razmišljata 
predvsem, kako "mašinerijo" izrabiti do kon
ca. Boštjan je trenutno zadolžen za montažo 
napovednikov (samopromocijskih spotov). 
Rok pa za realizacijo osrednjega dnevnika. Vsi 
Strojanovi so se naučili gledati televizijo s čis
to drugačnimi očmi; bolj kot na vsebino so po- 

Z^rorni na vse "prosim, oprostite - tehnične 
'—'motnje”.

"Čeprav so pri hiši trije elektrikarji, tudi Rok 
in Boštjan sla namreč šla po očetovih stopi
njah, sem še vedno jaz tista, ki moram zame
njati žarnico, ko ta pregori,” pravi Rozalija, Ja
nez pa se namuzne, daje to njeno področje, saj 
je pač naravoslovka. Že 25 let poučuje mate
matiko in liziko na OŠ Pirniče. "Po znanju in 
interesih se današnji učenci razlikujejo od svo
jih predhodnikov. Le z znanjem in pravim od
nosom si pridobiš avtoriteto. Po duši nisem 
matematik ali fizik. Veliko bolj me zanima di
daktika. Kako povedati in razložiti, da bodo 
učenci razumeli, je moj največji izziv. Tudi 
sama se rada znajdem v vlogi učenca, da vi
dim, kako je, ko nečesa ne znaš. Učila sem se 
že igrati na kitaro in jezike." Da je dodatno 
znanje jezikov pomembno pri študiju farmaci
je, meni tudi naj mlajša Strojanova, trenutno še 
17-lctna Mojca.

Križci na lanenem platnu
"Če imaš tri fante za čakat, da pridejo do

mov...” je nedokončan stavek gospe Rozalije, 
ki naj bi povedal vse o njeni ljubezni do go
renjske vezenine - križcev po štetih nitih. To

je hobi, ki človeka pomiri in nauči potr
pežljivosti.”

Te domače obrti se je naučila še doma, ko je 
marsikatero nedeljsko popoldne presedela z 
mamo in sosedami ter štela in vezla. Že babiči
ni in prababičini izdelki so krasili mnoge cerk
ve in prav ohranjanje tc pristne slovenske do-

------------------------- Kraji in ljudje I
mače obrti je za Rozalijo postalo sestavni del 
preživljanja prostega časa. "Več kot sto ur je 
uvezenih v tak prt,” pokaže na fotografijo v 
knjigi, v kateri je etnolog dr. Janez Bogataj po
pisal izdelke slovenske domače obrti. Prav ta 
njen prt je bil pred kratkim na razstavi v Los 
Angelesu, še prej pa ga je menda občudoval 
sam japonski cesar. Svoje izdelke rada pokaže 
na tradicionalnih razstavah v Ljubljani in Slo
venj Gradcu oziroma povsod, kamor jo povabi
jo; nazadnje v Celovcu. Po ročno tkano laneno 
platno hodi v Belo krajino. Prijazna tkalka ji 
gre na roko, da so niti čimbolj enakomerne, da 
se jih da čimlažje šteti. Motivi, pogosto so to 
gorenjski nageljni, so zbrani v Sičevi knjigi iz 
leta 1923. "Moja velika želja je, da bi zbrala in 
uredila dokumentacijo o vezenju in tkaničenju, 
ki sta starejši od kleklanja. Že sedaj rada 
pokukam, če mi le dovolijo, v privatne in urad
ne etnoške zbirke, prte fotografiram in motive 
shranim na disketi.”

Da hi v vse cerkve, vse kmečke turizme, vse 
stare ohranjene domačije in nenazadnje v vse 
slovenske domove sodil vsaj en izdelek tovrst
ne domače obrti, je zaključila Rozalija in se 
mimogrede pokarala, ker jih tudi v njihovem 
domu ni toliko, kot bi jih morda moralo biti. 
Na televiziji je naprimer le en čisto majhen, da 
njegov vogal le ne bi zakrival preveč ekrana.

FITNESS STUDIO
IRENA

Ljubljanska cesta 29 
KRANJ (Lahore) 

telefon: 04 23 32 018

FITNESS VADBA 

SAVNA
(TURŠKA, FINSKA)

SGtUASH
(TEČAJI SOUASHA 
ZA ODRASLE IN OTROKE)

SOLARIJ

Delovni čas:
pon. - pet. od 930 - 13. in 

od 1533 - 2233, sobota: od 14. - 20.
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Zmajčki iščejo motive v naravi Zmajčki so našli motive

Fotografska delavnica

Zmajčki so izbrali 25 motivov
Ličen rezultat fotografske delavnice - stenski koledar za letošnje leto

Kljub gradbišču okrog enote Vrtca Medvo
de na Ostrovrharjevi je bilo pričakovanje 
novega leta in vseh dobrih mož v mesecu de
cembru prav tako praznično kot vedno. V 
skupini Zmajčki morda še za odtenek bolj 
kot sicer. Predšolski otroci so namreč odnes
li domov stenske koledarje za letošnje leto. 
ki so toliko bolj posebni, ker so bili sami 
avtorji fotografij.

Ideja o fotografski delavnici se je v prešolski 
skupini Zmajčki porodila na prvem srečanju s 
starši otrok. Da se je ideja tudi uresničila, je 
velika zasluga enega izmed staršev, profesio
nalnega fotografa in ilustratorja Borisa Pri

možiča, ki je pripravil program dela in ga del
no že izvedel.

V začetku novembra je v igralnici postavil 
začasni fotografski atelje in otroke seznanil z 
različnimi fotoaparati, njihovo sestavo, upora
bo in delovanjem. Otroci so skupaj z vzgojite
ljicama Simono Omerzu in Vlasto Sevčnikar 
poskušali ustvariti pravo svetlobo za kvalitetno 
fotografiranje v prostoru. Hkrati so nastopali 
kot fotografi in fotomodeli. Nastale fotografije 
so sestavni del stenskega koledarja, ki je rezul
tat fotografiranja v naravi. Vsak izmed otrok si 
je v bližini vrtca izbral svoj motiv, ki ga je s 
pomočjo fotografa tudi sam fotografiral. Vzgo

jiteljici pravita, da so otroci delali po metodah 
lastnega raziskovanja, delovanja in igre ter pri 
tem nadvse uživali. Za stenski koledar so iz 
brali 25 fotografij in jih opremili z naslovi. 
Vrtec Medvode je lične koledarje poslal na 
ogled tudi nekaterim ustanovam, ki so po
membne za njegovo delovanje. Imeli so na
men, da bi bile fotografije sestavni del novolet
nih čestitk, vendar jim tokrat še ni uspelo ide
je uresničiti.

Fotografska delavnica se je nadaljevala že v 
letošnjem letu, saj so si otroci ogledali pravi 
ateljeje in temnico, kjer so izdelovali črnobcle 
fotografije (fotogram).

Fotograf in ilustrator Boris Primožič

Ujeti v fotografski objektiv ali zračni čopič
Druga samostojna razstava fotografij in ilustracij Borisa Primožiča v med voski knjižnici -

med njimi tudi nagrajene.
Prvo polovico meseca januarja je bila v 
Knjižnici Medvode na ogled razstava foto
grafij in ilustracij domačina Borisa Pri
možiča. Tokrat se je predstavil s fotografija
mi pokrajine in ljudi ter ilustracijami v air- 
brush tehniki. Ob tej priložnosti je priznal, 
da so to dela, ki so še ostala v njegovi domači 
zbirki in so mu hkrati najbolj pri srcu.

Borisa Primožiča je v uvodni besedi predsta
vil njegov prijatelj in predstavnik Mladinske 
knjige Riko Rižnar, ki gaje opisal kot fotografa 
in ilustratorja, ki v svojem zelo obsežnem in 
raznolikem likovnem izrazu zajema skoraj vsa področja sodobne foto
grafije; od industrijske in reklamne pa do osebnih in izpovednih del, 
ki jih, kol vsak pravi ustvarjalce, poklanja gledalcem kot svoje intim
no življenje.

Izhaja iz družine, kjer jim je fotografstvo zapisano tako rekoč v 
genih. Mama, oče, stari oče in stric so, oziroma so bili. fotografi. V 
domačem okolju je že v rani mladosti spoznaval, takrat še malo pozna
no, ameriško retušo - airbrush. To je zahtevna tehnika risanja z zrač
nim čopičem, katere končni izdelek je zelo podoben fotografiji, po 
svoji izpovedni tehniki in tehnični zahtevnosti pa se lahko postavlja ob 
bok ostalim slikarskim tehnikam.
“Ker je sedaj doba računalništva, se s to tehniko ukvarjam le še za 

hobi. Kljub digitalnim kameram, mislim oziroma upam, da bo vsaj 
klasična fotografija ohranila svoje pravo mesto, saj je prav tako del 
umetnosti kot naprimer olje na platnu,” je med drugim dejal Boris Pri
možič, ki je od leta 1984 aktiven član Društva fotografskih delavcev

■
Boris Primožič

T *

Slovenije, že slabe tri leta pa ustvarja kot samostojni kulturni delavce. 
Medvoščanom je blizu predvsem zaradi sodelovanja pri turističnih in 
ostalih občinskih prireditvah ter pripravi promocijskega gradiva. Nje
gove so namreč fotografije, ki podobo Medvod ponesejo izven naših 
meja na 12 razglednicah, in fotografije na novi panoramski karti, ki 
popotnika vodijo do nekaterih objektov kulturne dediščine v naši 
občini.

Predvsem v zadnjih štirih letih se bolj predstavlja na ex lemporih, fo
tografskih festivalih in ostalih, tudi mednarodnih, prireditvah. V 
Knjižnici Medvode je imel samostojno razstavo že dugič, prav tako 
dvakrat pa je razstavljal že v kavarni Duem. Med tokrat razstavljeni
mi fotografijami sta bili dve nagrajeni na letošnjem drugem medna
rodnem salonu, ki je potekal na Jesenicah pod pokroviteljstvom med
narodne organizacije za fotografsko umetnost (Fiap).
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Dogajanja v občini
Komemoracija v Gramozni jami

Spomin na nedolžne žrtve

Na fotografiji pred na novo urejenim spomenikom v Medvodah začasno postavljen originalni razglas, ki je 
napovedal ustrelitev 25 nedolžnih ljudi.

Ob letošnjem kulturnem dnevu

Srečanje kulturnikov z občani
Medvode-V petek, 9. februarja, zvečer ob 19.00 

uri bo v kulturnem domu v Medvodah osrednja 
prireditev v počastitev letošnjega kulturnega 
praznika, kjer se bodo medvoški kulturniki pred
stavili svojim občanom. Na prireditvi bodo sode
lovali člani vseh kulturnoumetniških društev, 
Lovski pevski zbor, mešani pevski zbor KD 
Jakoba Aljaža Medvode, domača godba na piha

la, folklora in drugi. V preddverju dvorane pa 
bodo člani MKC iz Medvod pripravili priložno
stno razstavo nekaterih slik in kiparskih del. 
Vsekakor bo to zanimiva prireditev in vas že 
danes vabimo, da se je v čimvečjem številu 
udeležite in tako tudi spoznate prizadevanja 
naših kulturnikov, ki temu delu posvetijo veliko 
svojega prostega časa.

Medvode - Tako kot pretekla leta so se tudi 
letos na zadnji dan leta -31. decembra po
klonili žrtvam gnusnega zločina, ki se je na 
omenjeni dan leta 1943 zgodil na tem mestu 
(gramozni jami) v Medvodah. Pripeljali so 25 
nedolžnih ljudi in jih postrelili. Med njimi je 
bilo tudi osem borcev Prešernove brigade, ki 
so jih med bojem na Goreljku na Pokljuki ujeli 
Nemci. Ob neštetih prižganih svečah, žalni ko
račnici medvoške godbe na pihala so položili 
vence. Izvedli so kulturni program z recitacija
mi in prozo. S pesmijo je sodeloval tudi med
voški lovski pevski zbor.

Marsikomu od prisotnih se je orosilo oko, ko 
seje spomnil na čas pred 57 leti in je prebiral 
originalen razgrnjen RAZGLAS iz decem
brskih dni leta 1943 o ustreljenih talcih z vse
mi podatki in podpisi takratnih krvnikov. Mar- 

J^ikdo je med imeni spoznal svojega soborca,
^^.nanca, soseda ali celo sorodnika in se spom

nil na tiste žalostne čase.
Komemoracije sta se udeležila tudi predsed

nika MO ZZB Ljubljana in OO ZZB Ljubljana 
- Šiška. Tako kot vsako leto so se tudi letos 
pripeljali s posebnim avtobusom člani ZZB iz 
Logatca. Zahvalo vsem prisotnim obiskoval
cem, nastopajočim in 15. praporščakom je 
izrekel predsednik KO ZZB Medvode gospod 
Franci Orel z željo: Nasvidenje prihodnje leto.

Na tem mestu pa se člani ZZB Medvode 
iskreno zahvaljujejo Občini Medvode na čelu s 
svojim županom Stanislavom Žagarjem in KS 
Medvode za vso pomoč pri urejanju in obnovi 
grobišča.

Planinske vesti
Polnočno srečanje na Grmadi

Gonte - Na prvi petek po novem letu seje zbralo nekaj manj kot tisoč 
pohodnikov pod polhograjsko Grmado. Večina od njih je bila na vrhu 

/^Askoraj tisoč metrov visokega hriba /najvišjega hriba v naši občini). To 
^je bilo že deseto jubilejno srečanje pohodnikov na omenjeni hrib. Prvi 

pohod so organizirali že leta 1992 in sicer člani PD Blagajana iz Polho
vega Gradca, ki omenjeni pohod organizirajo še danes in sicer prvi pe
tek po polni luni v novem letu. Udeležili so se ga pohodniki iz različnih 
krajev bližnje in daljne okolice. Po vrnitvi iz vrha Grmade so se zbrali 
na Gontah tako v velikem šotoru na dvorišču kot tudi v prostorih Jane
zove kmetije "odprtih vrat" in se poveselili ob zvokih ansambla Krila iz 
Medvod in kurjenju kresa, ki sta ga zakurila polhograjski in medvoški 
župan. Srečanje je trajalo do poznih nočnih ur in od koder so se pohod
niki v razne kraje vračali veseli in zadovoljni.

Med srečanjem so se predstavniki obeh občin načelno dogovorili, da 
bi v začetku junija organizirali posebno srečanje občanov - pohodni
kov obeh omenjenih občin (po možnosti še tretjega soseda) in postavi
li na vrhu Grmade posebno reliefno ploščo, kjer naj bi to potem pos
lalo tradicionalno srečanje ljudi občin, ki mejijo na Polhograjce. Več o 
tem takrat, ko ho to aktualno.

Vesti iz PD Medvode

Srečanje v Tamarju
Medvode - Člani medvoške planinskega društva so namesto konec 

lanskega leta pripravili svoje srečanje v Tamarju v začetku januarja. Z 
avtobusom so se odpravili iz Medvod v Planico in od tam peš v Tamar, 
kjer so se v "svojem" domu pogovorili o tem, kam vse bodo letos po- 
rajžali. Seveda pa pri takem srečanju ne manjka Uidi veselega razpo
loženja, ki ga planinci v kočah znajo pripraviti.

Zahodni del Kamnniških Alp
Medvode - V nedeljo, 21. januarja, pa so se medvoški planinci odpra

vili na prvi letošnji redni mesečni izlet in sicer v zahodni del Kam
niških Alp iz Preddvora skozi Možjanco na Štefanjo goro in dalje na 
Davovec. Po lahki snežni skoraj štiri ure dolgi poti sta jih vodila njiho
va vodnika Miro Plcšec in Darinka Verovšek.

Pot gradov
Medvode - V tem mesecu (18. februarja) pa se bodo odpravili na zani

mivo pot imenovano "POT GRADOV". Najprej se bodo odpeljali do 
Socerba in od tam preko Ospa v Hrastovlje. Na poti dolgi 4 - 5 ur lah
ke označene poti si boste z vodnikoma Vilijem Luštrekom in Andrejo 
Kuralt ogledali celo paleto zanimivosti. Vsekakor zanimiv in poučen 
izlet. Prijavite pa se lahko tako kot vedno pri vodnikih.

Nove planinske znamkice
Medvode - Iz vodstva Planinskega društva so nas obvestili, da imajo že 

v prodaji nove planinske znamkice ter oprogram letošnjih planinskih 
tur, na katere ste vsi občani in ne samo člani planinskega društva 
vabljeni. Letos je uvedeno nekaj novosti pri plačevanju teh znamkic in 
sicer: Odrasli posamezno je enotna cena 1.900,- sit, zatem so tako ime
novane družinske do štirih članov (9.000 tolarjev) in nad štiri člane 
(9.500 tolarjev), ki s tem plačilom dobijo poleg popustov v planinskih 
kočah, nezgodnjega zavarovanja ter reševanja v evropskih gorah do do
ločene višine in popustov na slovenskih železnicah še dodatne usluge, 
kot so prejemanje revije Planinski vestnik in koledar planinskih de
javnosti. Otroške pa so razdeljene na štiri razrede in sicer v vrednosti 
od 400 tolarjev do 1.200 tolarjev glede na starost. Vse to lahko dobite 
pri poverjenikih PD ali v pisarni Turističnega biroja.

SOTOČJE - 9



Zanimivosti
Novosti iz študentskih vrst

Klub medvoških študentov
Tudi v naši občini so ustanovili svoj študentski klub - Klub medvoških študentov (KMŠ).

Medvode - Tudi v naši občini so ustanovili svoj 
študentski klub - Klub medvoških študentov 
(KMŠ). Svoj sedež je trenutno dobil nad tr
govino Pago poleg občinske stavbe. V treh pros
torih si sedaj urejujejo vse potrebno za svoje de
lovanje od računalniške dejavnosti in pisarne 
do prostora za družabna srečanja. V njihovi pi
sarni boste lahko dobili vse informacije v zvezi 
s klubom in študentskim dogajanjem v Medvo
dah. Poleg tega boste lahko dobili tudi napot
nice za študentski servis "Zamorc” iz Škofje 
Loke.

Namen novoustanovljenega kluba je oživitev 
študentskega (enako velja tudi za dijake) živ
ljenja v občini s prirejanjem raznih prireditev, 
zabav, plesov, koncertov in podobno. Orga
nizirali bodo tudi razne tečaje (jezikovne, 
računalniške...), planinske in športne aktivno
sti. Posebno skrb pa bodo posvetili tudi pove
zovanju z drugimi študentskimi klubi oziroma 
organizacijam.

Vsi, ki se bodo včlanili v omenjeni klub, 
bodo deležni tudi določenih ugodnosti, kot so

Ob pustni prireditvi

Pust, pust, krivih ust...
Medvode - Tudi letos prireditelji v Medvodah 

pripravljajo pustno prireditev, kjer se bodo 
zbrale maškare in se podale na sprevod izpred 
BC Mercator skozi podvoz do samopostrežne 
trgovine in nazaj pred BC. Povorko bo vodila 
medvoška godba na pihala v svoji posebni opre-

Detajl z lanskoletne prireditve.

mi, za njimi pa že cela vrsta najavljenih skupin 
od najmlajših (medvoški vrtci, ki se vsako leto 
zelo potrudijo) do konjenikov iz Hraš in Val
burge, "mojstri z avionom" iz Sore, posebna 
"enota” MKC iz Medvod, Žeja servis s svojim 
programom in drugi. Na prireditvenem pros
toru bo že tradicionalni pustni zabavni pro
gram, ki ga bo povezoval Andrej Kos s svojo 
glasbo. Organizatorji vabijo vse "napravljene" 
maškare, da se čimprej prijavijo po telefonu 
041/288-100, 041/336-200. Občane pa vabimo, 
da se nam na pustno nedeljo, 25. februarja, ob 
14. uri popoldan pridružijo, kjer jih bo poleg 
vsega čakalo tudi pustno okrepčilo.

cenovno dostopnejše ure inštrukcij, cenejše 
karte za kino in gledališke predstave, zastonj 
uporabo njihovih klubskih računalnikov in s 
tem prost dostop do interneta. Vodstvo kluba 
se dogovarja (z nekaterimi se je že dogovoril) 
o posebnih popustih v trgovinah in lokalih, 
imeli pa bodo tudi znižane cene za fotokopi
ranje. V prihodnje imajo v svojih načrtih orga
nizacijo in izvedbo tako imenovanih okroglih 
miz na temo droge in kriminal v Medvodah in 
podobno. Ker so šele na začetku, so tudi fi
nančno šibki (vsakršna pomoč iz gospodarstva 
jim bo dobrodošla), vendar so kljub temu sme
lo pristopili k izvajanju vseh omenjenih pro
jektov. Zato vabijo vse študente in dijake v naši 
občini (statistično jih je več kot 1200), da se jim 
priključijo in skupaj jim bo lažje in tudi lepše. 
Prijavnice - pristopne izjave lahko dobite na re
cepciji občine, v trgovini Pago ali cvetličarni 
Reginca v BC Medvode.

Če pa vas zanimajo podrobnejše informacije, 
pokličite pobudnika in ustanovitelja omenjene
ga kluba Mateja Gašperina (GMS: 031/342-

Obe zmagi Ljubljančanom, Biljardnemu 
klubu Medvode polivala za organizacijo. 
Prvi teden v mesecu januarju je v medvo
ški biljardnici, pod okriljem Biljardnega 
kluba Medvode in Biljardne zveze Sloveni
je, potekalo eno izmed štirih državnih pr
venstev; tokrat v osmiei. V konkurenci 40- 
tih igralcev biljarda je zmaga, po pričako
vanju, pripadla Ljubljančanu Matjažu 
Erčulu, v konkurenci 10 igralk pa prav 
tako Ljubljančanki Tanji Kaštrun.

Na OŠ Preska so se v petek, 26. januarja, 
prvič spopadli z vlogo organizatorja državne
ga prvenstva osnovnih šol v badmintonu za 
posameznike. Žal ga niso mogli organizirati 
v Medvodah, saj za tako zahtevno organi
zacijo ni primernega prostora, zato je tek
movanje potekalo v športni dvorani Soča v 
Ljubljani.

Državnega prvenstva v badmintonu se je 
udeležilo 25 fantov in 21 deklet iz 13 po
dročnih centrov, skupaj iz 21 osnovnih šol iz.

877), kjer so vam na voljo vse nadaljne infor
macije.

Mladinski servis 
v blagovnem centru Medvode

Medvode - Pred kratkim so v avli BC Merca
tor v Medvodah (poleg kioska Lota) odprli nov 
mladinski servis in sicer je to poslovalnica 
servisa SHARK iz Škofje Loke, ki ima svojo iz
postavo tudi na Jesenicah.

Šolajoči sc mladini nudijo - posredujejo raz
na občasna dela, imajo stalno evidenco tako 
iskalcev teh del kot tudi evidenco ponudnikov. 
Študentje imajo možnost kreditiranja štu
dentskih zaslužkov za podjetja, ki so redni 
plačniki. Poleg tega nudijo cenejše fotokopi 
ranje za svoje člane in še nekatere druge ugod 
nosti. Na voljo so vam vsak dan od 9.00 dalje 
do 14.00 odnosno 16.00 ure, razen v soboto, ko 
so do 12.00 ure v omenjenem kiosku. Dobite 
pa jih tudi po telefonu ali elektronski pošti. 
Oglasite sc in se boste dogovorili.

Zaradi napačnega razumevanja je bil biljard 
večkrat krivično obsojen in označen za gos
tilniški šport. Zato mu je bila pol nadaljnjega 
razvoja večkrat zaprta. Vendar so tudi v Med
vodah majhne biljardne mize v kotu gostilne 
zamenjali z. velikimi, ki ustrezajo evropskim 
normativom, in jih postavili v veliko biljard
nico, ki daje biljardu status šporlne disci
pline. Za uspeh so potrebne psihofizične 
priprave, veliko treningov in kanček talenta, 
ki ga premore vsak. ki mu je la igra všeč.

Biljardni klub Medvode, ki deluje pod 
okriljem športnega društva Partizan, šteje 30 
članov. Veliko jih je sicer iz. Ljubljane, med 
tistimi, ki so na tokratnem državnem prven
stvu zastopali Medvoščane, pa sta tudi 
Domen Sešek iz Pirnič, ki mu žal ni uspel 
preboj med 16 najboljših, čeprav je bil s svo
jo igro zadovoljen, in Sabina Zorčič s Senice, 
ki se je s konkurenco pomerila kot aktualna 
podprvakinja z željo, da se uvrsti med naj
boljše tri.

vse Slovenije, od Pomurja, Dolenjske, Posav
ja do Gorenjske.

Prvenstva so sc udeležili tudi tekmovalci iz. 
medvoške občine, člani Badminton kluba 
Medvode, ki deluje šele dve leti in pol. 
Včlanjenih imajo več kol 112 članov, od tega 
je 45 rekreativcev in 54 otrok v treh selekci
jah. Rezultati na tekmovanjih so obetavni, 
vendar se žal MedvoŠčani na tokratnem 
državnem prvenstvu osnovnih šol niso 
uvrstili med prvo osmerico.

Državno prvenstvo v biljardu

Nekaj talenta in veliko treninga

Državno prvenstvo OŠ v badmintonu
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Oglasi

Nagradno
vprašanje

Zgodnja pomlad, ali pa v pričakovanju zime. 
Kakorkoli že, navlaka, ki sodi zagotovo na 
kakšno drugo mesto, že čaka na vsakoletno 
spomladansko čiščenje. Ali veste, kje smo 
naredili tale posnetek? Napišite odgovor na 
dopisnico in nam jo pošljite na Gorenjski glas, 
p. p. 124 do 20. februarja.

Med pravilnimi odgovori bomo izžrebali tri 
nagrade Gorenjskega glasa.

Srečni izž-rebanci križanke HITECH STRE
HAR: Dobili smo 1173 rešitev. 1. nagrado 
(ročno uro) dobi Štefka Reš, Goričane 68, 1215 
Medvode; 2. nagrado (CD Halo z etuijem) 
dobi^Uigela Brdnik, Smlednik 34, 1216 Smled
nik; ^^grado (CH Dalo) dobi Meta Frantar, 
Hrašef? b, 1216 Smlednik. Za nagrado se og
lasite v HITECH STREHAR na Gorenjski ces
ti 13 (na vrhu klanca v Medvodah).

Tri nagrade Gorenjskega glasa dobijo: Iva 
Ban, Vaše 14, 1215 Medvode; Evgen Žužek, Zg. 
Pirniče II E, 1215 Medvode; Nežka Trampuš, 
Žlebe 15, 1215 Medvode. Nagrade bomo 
poslali po pošti. Čestitamo.

®i«hama

4294 KRIŽE, Snakovška cesta 17 
http://wwww.kara.si, e-mail: tiskarna@kara.si

Tel.: (04) 5957-646, tel./fax: (04) 5957-215 
mobitel: (041) 633-194

vizitke, kuverte, nalepke, dopisi, 
računi, dobavnice, naročilnice, 

prospekti, katalogi, zloženke, vabila, 
čestitke, reklamni letaki, plakati, kn

jige, časopisi...
Kdor se odloči za tisk v tiskarni , na času, 

denarju in živcih prišpara!

Autoemona, d.d.
Pooblaščeni servis in 

prodaja vozil Škoda

Ljubljana, Celovška 252 
telefon prodaja: 01 518 2000 
telefon servis: 01 519 1558

Delovni čas: pon - pet 6.00 - 18.00, sob. 8.00 -13.00

AVTOKLEPARSKE IN AVT0LIČARSKE STORITVE

NAJVEČJA EROTIČNA TRGOVINA V SLOVENIJI
V naši trgovini v MEDVODAH vam 
nudimo veliko izbiro erotičnih daril, da 
bi popestrili svoje intimno življenje ali 
presenetili partnerja.

videokaset, kondomov, erotičnega 
perila, stimulansov in raznih zabavnih 
artiklov.

Obiščite nas na SEŠKOVI 9 (nasproti 
Colorja) in se prepričajte o naši široki 
ponudbi erotičnih pripomočkov,

Sprejemamo tudi naročila 
na tel. št. 01/361 17 73 in na 
internetu: http://www.venera-shop.si

VENERA SHOP - VAŠ PRIJATELJ V INTIMNIH TRENUTKIH!

VIOEOCENTER MEDVODE
izposoja in

LEONARDO D1CAPRIO

presnemavanj
i.ahv simsi ...... i im rm11111\s

i**”

.... A
MARS

e videokaset
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Oglasi

Cesta na S vetje 44, 
1215 Medvode

Tel./fax: 01/ 3617 893, 
01/ 3617 894

vzgoja in prodaja sadik, 
cvetja, lončnic in zelenjave

Vrtnarstvo CVETKO
maloprodaja in veleprodaja

Sp. Pirniče 43a pri Medvodah pod Šmarno goro

Tcl./Jux: (01) .1621 057, 
041/621 175, 04! 786 726

Od sredine februarja naprej vam 
nudimo hibridne trobentice, ciklame, 

bršljanke, pelargonije in ostale 
balkonske rastline vseh velikosti 

po zelo ugodnih cenah z nasvetom 
o vzgoji:

FECH
Gorenjska c. 13,1215 Medvode 

(na vrhu klanca)
Tel.: 01/3616-630 
GSM: 040/616-630

Cena 26.900SIT v paketu halo...

<@)HYUnDfll
SALON VOZIL - POOBLAŠČENI SERVIS.

^ SUZUKI

tel.: 04-5022000 
fax: 04-5022012

POPOLNA PONUDBA OD NAKUPA DO VZDRŽEVANJA

UGODNI NAKUPI NA BANČNO POSOJILO 
POSOJILO NA POLOŽNICE...

AVTOMEHANIKA LUŠINA FRANC, s.p. 
GOSTEČE 8, ŠKOFJA LOKA

Mesec italijanskih testenin
26. 1. - 26. 2.

Sora 6a 
1215 Medvode

Rezervacije: tel.: 01/361 13 75
GSM: 041/364 216

DELOVNI ČAS: 
torek - sobota: 12.00 - 22.00 

nedelja: 9.00 - 21.00 
ponedeljek: ZAPRTO

TISKARNA MEDVODE
C NA SVETJE 28,1215 MEDVODE 
SLOVENIJA

TEL 00386 (0)1 36 11 248, 
3611821, 
3611 795 

FAKS 00386 1011 36 11 311 
http www rolgraf sl 
E-pošla kornerciata@rolgraf.si

Podjetje je v mesecu novembru 2000 pridobilo ISO STANDARD 9001

Družbama Krki in Leku sc zahvaljujemo za zaupanje.

Poslovnim partnerjem želimo še veliko poslovnih uspehov.

Proizvodni program:
• samolepilne etikete (na polah in v kolutu)
• Booklet (sistem navodil na samolepilnih etiketah)
• vizitke, katalogi, prospekti, poslovni dopisi, kuverte
• računalniški obrazci
• izdelki papirne galanterije (bloki, kocke, mape, ovoji za spise,...)

__________ ebi

V' 1

ISO 9001
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